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CONSILIUL JUDEŢEAN VÂLCEA 
AUTORITATEA TERITORIALĂ  
DE ORDINE PUBLICĂ VÂLCEA 
 
 
 

PROCES VERBAL 
încheiat la şedinţa Autorităţii Teritoriale de Ordine Publică Vâlcea 

din data de 21 aprilie 2021, ora 1200 
 

  
 

Dl.Buşu Adrian – Bună ziua şi bine aţi venit la şedinţa ATOP, 
convocată astăzi, 21 aprilie 2021, ora 12.00. Sunt prezenţi toţi membrii. 
Ordinea de zi care cuprinde un număr de 8 puncte, cu punctul „Diverse”. 
Supun la vot ordinea de zi. Cine este pentru? Împotrivă? – Nu. Abţineri? – 
Nu. 

În urma votului, se aprobă în unanimitate ordinea de zi. 
 
Dl.Buşu Adrian – Având în vedere că avem invitaţii, vom începe 

şedinţa de astăzi cu punctul 7 de pe ordinea de zi. 
 
   Punctul 7: 

Dezbatere cu privire la problemele cu care se confruntă 
comunitățile rome din județul Vâlcea. 

Dl.Buşu Adrian – La şedinţa de astăzi participă cu statut de invitat: 
domnul Diamant Alexandru, președinte Partida Romilor Pro - Europa 

Vâlcea și domnul Mărunțelu Ilie, Președinte Bujoreni în cadrul aceluiași 
partid. Dl.Motoc este consilier local la Consiliul Local al Comunei Racoviţa 
şi reprezentant al comunităţii rome pe nordul judeţului. Scopul invitării 
dumneavoastră, domnilor, este ca împreună cu noi, cu reprezentanţii 
ATOP şi cu comandanţii celor trei instituţii, care sunt abilitate să impună şi 
să verifice respectarea legii să găsim nişte rezolvări la câteva probleme 
care privesc etnia romilor ca activităţi prin care se încalcă legea. Eu vă 
propun ca la sfârşit să şi facem un protocol prin care dumneavoastră, 
reprezentanţii etniei, care aveţi şi reprezentantare parlamentară, să 
conlucrăm , astfel încât, să evităm anumite situaţii care pot fi evitate şi care 
pot fi rezolvate prin dialog şi, zic eu, un dialog constructiv în beneficiul 
ambelor părţi. O să încep să vă spun că această discuţie a fost 
determinată de Raportul Anual pe care I.P.J Vâlcea l-a prezentat. Să nu 
credeţi că noi facem o discuţie numai cu dumneavoastră, pentru că 
problemele sunt create numai de etnicii romi. Nu, problemele sunt create şi 
de majoritarii români şi aceste chestiuni vreau să le armonizăm de la 
început, pentru că vreau să avem această colaborare, domnilor. Atât timp 
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cât sunteţi recunoscuţi ca lideri ai comunităţii, atât timp cât legea este 
pentru toată lumea egală, aş vrea nici să fie abuzuri în ceea ce vă priveşte, 
dar nici să fie un tratament preferenţial, pentru că tratament preferenţial în 
faţa legii nu are nimeni. Acum, aş vrea, cu ajutorul domnului comisar şef 
de Poliţie Mihalache, să discutăm concret câteva puncte. Să auzim şi 
punctul dumneavoastră de vedere şi să stabilim şi modalităţile de 
conlucrare. În raportul pe care poliţia vâlceană ni l-a înaintat şi care 
prevede gama de infracţiuni săvârşite la infracţiunile cu violenţă stradală 
am văzut că sunt câteva probleme în ceea ce priveşte pe cei pe care îi 
reprezentaţi. Zonele sunt diverse, începând de la zona de nord, zona 
centrală, zona Municipiului, zona Drăgăşani, zona Bălceşti. 
Dumneavoastră sunteţi reprezentanţii tuturor comunităţilor şi aş vrea să 
discutăm despre violenţa stradală. Doi – este vorba despre 
infracţionalitatea silvică, care se manifestă cu preponderenţă în zona de 
nord a judeţului şi unde, aici intervine şi dl.comandat Ciauşescu, sunt 
foarte multe dosare în care rudarii sunt implicaţi în furtul de material 
lemnos. Trei – este vorba de această infecţie Sars Cov 2 şi mă bucur că 
dl.Diamant, înainte de şedinţă, m-a informat că intenţionează să 
folosească una din caravanele mobile care vor fi trimise în judeţe pentru 
vaccinare. Este foarte bine că faceţi acest lucru, pentru că boala nu alege. 
Mai avem o chestiune care priveşte din păcate, un eveniment pe care 
nimeni nu şi-l doreşte, pierderea unei persoane dragi şi încălcarea 
legislaţiei în vigoare în ceea ce priveşte prezenţa la evenimentele care 
sunt adiacente decesului unei persoane. Ieri aţi avut un eveniment nedorit 
la Păuşeşti-Măglaşi. Ştiţi foarte bine că această legislaţie pe timp de 
pandemie este o legislaţie specială. Este o legislaţie care nu lasă loc de 
nicio interpretare şi sunt nişte măsuri pe care trebuie să le respectăm cu 
toţii. Eu zic că uşor uşor, dumneavoastră, domnule comandant, faceţi un 
expozeu, dl.Diamant şi dl.Motoc pot să ne dea un răspuns şi, la sfârşit, 
vreau să tragem concluziile astfel încât, v-am spus că intenţia este ca între 
Partida Romilor – Filiala Judeţeană Vâlcea şi Autoritatea Teritorială de 
Ordine Publică Vâlcea, ca entitate civilă ce sprijină Poliţia, Jandarmeria şi 
ISU, să creăm un culoar de comunicare, astfel încât, acest gen de 
probleme să încercăm să îl rezolvăm, dacă se poate, prin discuţii şi prin 
intervenţia directă a dumneavoastră în aria de resposabilitate pe care o 
aveţi şi în discuţiile noastre directe cu reprezentanţii celor trei instituţii, 
pentru aria noastră de responsabilitate. Dl.comandat Mihalache, vă rog!  

Dl.Mihalache Constantin – Salut colegii din ATOP şi invitaţii. Nu vă 
pot prezenta în acest moment, exact câte persoane de etnie romă au fost 
implicate în săvârşirea de infracţiuni în trim.I 2021. Există, şi ştiţi şi 
dumneavoastră foarte bine, un număr destul de important de persoane de 
etnie romă care au fost implicate. Vorbim de trim.I. Putem dezvolta și pe 

perioada anului trecut de exemplu, în săvârșirea de infracțiuni, aşa cum 

preciza și domnul președinte, preponderent în mediul stradal și aici gama 



 3 

de infracțiune este destul de largă, pornind de la simple amenințări, până 

la comportament indecent, infracțiuni cu o violență mai mică sau mai mare 

care a ajuns la tâlhării sau Doamne ferește, la chestiuni mult mai grave. În 

special vorbim aici de zona municipiului Râmnicu Vâlcea și am mai avut, 

chiar fac o trecere înapoi, în 2020, când încă nu era pandemia intrată în 
drepturi, cu ghilimelele de rigoare și au fost niște activități cu un caracter, 

să-i zicem neplăcut, mai grav și chiar am avut discuții personal cu domnul 

Diamant în legătură cu prezența permanentă și cu săvârșirea anumitor 

infracțiuni la cele două omoruri. Dacă ne raportăm strict la Râmnicu 

Vâlcea, au fost și la celălalt municipiu, Drăgășani, și bineînțeles în alte 

localități, în special vorbim de mediul urban, mai puțin vorbim de infracțiuni 

stradale în mediul rural. Legat de celelalte infracțiuni din domeniul silvic, 

lucrurile sunt, bineînțeles, săvârșirea infracțiunilor de un nivel mai scăzut. 

Nu vorbim de furturi în ceea ce înseamnă furturi cu un prejudiciu foarte, 
foarte mare, dar există foarte multe cazuri în care și aici vă pot spune, 

probabil, mult mai multe cei din domeniul silvic, cu ce problematică se 
confruntă. Noi, cei din Poliție, în stradă, transporturi și bineînțeles 

soluționăm sesizări ale diferitor persoane care au suportat un prejudiciu 

mai mare sau mai mic. Ajung la punctul 3, legat de acele evenimente 
private, care pot avea un caracter de sărbătoare sau, cum a zis domnul 
președinte, raportându-ne la ceea ce s-a întâmplat ieri la Păușești-Măglași 
și săptămâna trecută la Bălcești, lucrurile au stat diferit. Acolo unde am știut 

din timp despre ce este vorba și am reușit să comunicăm, cum a fost 

evenimentul de ieri, în prealabil evenimentului, oamenii au înțeles. Este 

foarte adevărat, nu are rost să nu fim sinceri și să nu spunem că unii 

înțeleg mai bine, iar alții mai puțin și respectă legea cu greutate unii dintre 

cei cu care stăm de vorbă, dar nu putem trata lucrurile decât în mod egal. 
Cum este un eveniment de genul acela trist, cu probleme pentru familie, 
trebuie să respecte legea orice cetățean al acestei țări indiferent de etnia 

din care face parte. La Bălcești și repet, vorbim doar de ultimele două, dar 

lucrurile au fost mult mai extinse în perioada aceasta de un an și ceva de 

când suntem în pandemie, deci la Bălcești am aflat cu întârziere pentru că 

nu a comunicat comunitatea respectivă cu noi și a trebuit să dăm niște 

explicații și să angrenăm forțe atât noi cât și colegii de la Jandarmerie 

pentru a putea să îi determinăm pe cei de acolo să respecte legea. Nu ne 
dorim altceva nici noi, nici colegii de la Jandarmerie, decât ca legea să fie 
respectată și de către comunitățile de romi. Acest lucru nu s-a întâmplat și 
bineînțeles că a trebuit să luăm măsuri sancționatorii ulterioare. Nu am 

vrut să deranjăm pe nimeni. Respectăm intimitatea fiecărui cetățean al 

acestei țări, dar probabil, intervenția dumneavoastră, dacă ea se va 

materializa în ceva concret ulterior, ne va ajuta și pe noi ca lucrurile să intre 

într-o normalitate atât pe ceea ce înseamnă infracționalitatea, pe partea 

cealaltă legat de silvic și nu în ultimul rând de ceea ce discutam legat de 



 4 

evenimentele private raportându-ne la cele care sunt legate de 
înmormântări, dar rugămintea poate merge mai departe și potențiale 

evenimente gen nunți sau botezuri trebuie, și cu ajutorul dumneavoastră, 

limitate, cel puțin pe perioada pandemiei. Nu vorbim de perioada de după, 

când poate, lucrurile se vor relaxa și schimbăm modul în care stăm de 

vorbă. Atât am avut de spus. Vă mulțumesc! 

Dl.Bușu Adrian – Mulțumesc, domnule commandant! Domunule 

Diamant, simplu, direct și asumat, vă rog! 

Dl.Diamant Alexandru – Vă mulțumesc că mă ascultați. O chestiune 

interesantă, s-a vorbit despre infracționalitate stradală, silvică. Privind cea 

stradală, rata infracționalități, domnilor, a scăzut foarte mult. Vâlcea se află 

printe județele cu cei mai puțini infractori și cu infracțiunea stradală cea 

mai scăzută. Vorbeam cu domnul chestor Despescu despre Vâlcea și a zis 

Vâlcea este joacă de copil. Am colaborat cu dl.Despecu, cu domnul 
Inspector Șef, cu domnul adjunct în problema comunităților de romi şi să 

știți că infracționalitatea a scăzut. Vorbeam cu cineva tot din Poliție, care 

spunea că oraşul este gol. Ce denotă asta, domnilor? Că nu mai sunt 
infractori, că romii s-au civilizat, nu mai sunt romii aceia abuzivi, deranjanți. 
Despre acel Mall s-a tot vorbit și s-a tot scris în presa romană de vreo      

10 ani, nu este nici o infracțiune! Uite ca romii s-au civilizat. Ce infracțiune 

faceau la Mall? Doar stateau la masă și vorbeau tare. La noi cine vorbește 

mai tare, acela are dreptate. Prin asta se face, cu cât ai plămâni mai tari și 
zbieri, cu atât te proclami șef. Privind infracţiunile silvice, nu ne ascundem 

după deget, se mai fură, pentru a duce lemne la copii, pentru că, vedeți 
dumneavoastră, toaleta și lemnele sunt o necesitate, dar marea majoritate 

a romilior nu fură pentru a vinde, ci pentru problemele personale. Nu noi 
am distrus Romania și am lăsat-o pe butuci sau am distrus pădurile. Noi 

suntem o picătură într-un ocean și să nu ne mai acuzăm unul pe altul, tu 

ești rău, eu sunt bun. Cu pandemia ne-ați acuzat. S-a scris în presa 

românească că noi suntem capul răutaților, că noi am adus pandemia în 

România, că romii sunt vinovați de ce se întâmplă în România. Dacă 

plouă, țiganii sunt de vină! Daca moare cineva, țiganii sunt de vină! Nu aș 
merge pe chestia aceasta și să știți, domnule comandant, că am colaborat 

și mi-ați spus, uite, Diamant, stați cuminte, faceți asta și noi v-am ascultat. 

Niciodată nu ați venit cu puștile peste noi, pentru că întotdeauna noi am 

ascultat de dumneavoastră. Noi am făcut ce ați zis dumneavoastră,domule 

comandant. Din monentul de față nu s-a mai făcut nicio petrecere la 

RâmniculVâlcea, doar mormântări. Nu suntem noi vinovați că am adus 

pandemia în România. Am spus-o și pe post. Suntem acuzați pe nedrept. 

O spun cu o mare bucurie că am avut o întâlnire la Partida Romilor cu 
domnul Ministru la București, cu domnul secretar de stat Despescu, care  

ne-a întrebat de unde suntem. A zis de la Vâlcea nu se întamplă nimic, 
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sunt alții cu mii de infracțiuni în tot județul. Cel mai mai mare județ, cu cea 

mai mare rata de criminalitate, era București cu Ferentari. Nu trecea zi să 

nu moară doi sau trei oameni. I-am spus că ne cunoaștem cu domnul 

Inspector, că avem o colaborare bună. Mă credeți că nici nu m-a lasat să 

vorbesc? A zis că la Vâlcea suntem cuminți, nu este luptă între romi și 
români, că aici stăm bine, că este un județ liniștit. Domnul Comndant are 

grijă să mențină pe o linie de plutire. Totuși sunt oameni care prezintă 

garanție la Vâlcea. Staţi cuminți că la Vâlcea nu se întamplă nimic. De ce 

spun acum? Că dacă nu ar mai fi infracțiune, Poliția și-ar pierde obiectivul, 

domnule Președinte, nu? Pe cine ar mai aresta, vă întreb? Dacă am 

dispărea cu toate infracțiunile, cum a încercat Ceaușescu ca toata lumea 

să fie egală, nu a putut, nimeni nu a putut. Cine s-a născut prima dată? 
Hoțul sau milițianul ? Hoţul! Vedeți? Eu am o părere bună despre domnul 

comandant, despre echipa care conduce, o părere forte bună, un om 
deosebit. Nu îi facem o statuie, dar vorbim de lucrurile adevărate, care cer 
o explicație. Mai sunt și polițiști care văd doi țigai și le spun să se despartă, 

că își ia aerul unul la celălat. Erau țigăncile care mai stăteau în parc pe 

bancă și un primar foarte deștept a vrut să scoată băncile să numai stea 

țigăncile în parc. Ce vreau să vă spun? Am văzut că de când a venit dl. 

Comandant, că este o deschidere, că nu mai are treabă cu țigăncile. Zice: 

“Fetelor, stați cuminți, puțin mai departe una de alta și este bine”. Nu mai 

dă amenzi și v-am spus, ne înțelegem bine și să știți că din ce în ce 

mergem mai spre bine. Vă dau un exemplu: un polițist, dacă nu te înjură şi 

tu îl înjuri pe el; dacă îți zâmbește și tu trebuie să îi zâmbești. Deci noi, 

domnule președinte, suntem diferiți. Noi, toți țiganii ăștia, ar trebui să fim 

egali, nu să ne acuzăm, tu ești urât, eu sunt frumos. Am spus să 

respectăm legile. Ne civilizăm și, din contră, nu mai facem infracțiuni, 

pentru că tuturor ne este frică și așa stăm și noi în pătrățica noastră. Nu 

ieșim din decor dacă nu suntem provocați. Dumneavoastră, societatea 

românescă, sprijiniţi-ne și cel mai mare sprijin este dialogul între socitatea 

romilor și societatea românească. Mulțumesc ! 

Dl.Bușu Adrian – Vă mulțumim pentru expozeu! Încă o dată mi-ați 
dovedit că sunteți un om politic valoros. Eu aștept de la dumneavoastră nu 

discursuri politice, ci să discutăm pe concret. Noi v-am invitat aici tocmai 
pentru ce ați spus dumneavoastră, să colaborăm astfel încât numărul de 

infracțiuni care exsistă, domnule Diamant, să scadă. Eu mă bucur că 

domnul chestor șef Despescu a evidențiat că la Vâlcea nu avem clanuri 

sportive și așa mai departe. Este meritul atât al organelor cât și al 

dumneavoastră, care reprezentați etnia asta. În ceea ce privește 

infracționalitatea stradală, care, atenție, îmbracă diferite forme și domnul 

comandant v-a și exemplificat, eu nu zic că aici nu se poate lucra. Tocmai 

asta este scopul întâlnirii de astăzi, domnule Diamant. Domnule Motoc, să 
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încercăm să le reducem asta cu chestiunea stradală. Nu sunt de acord cu 
dumneavoastră că se fură lemne pentru necesitățile personale. Nu 

întamplător am vrut și mă bucur că ați venit cu un reprezentant din zona de 

nord a județului, nu trebuie să ne ascundem că acolo se fură ca în codru. 

Nu am zis că dumneavoastră ați distrus pădurile României, dar să știți că 

furnicile când se mobilizează pot să îți facă să îți dispară un oraș. Ce ați 
zis dumneavoastră că se fură cu bucata, credeți-mă că o să aduc și 
reprezentanți de la Silvic la o întâlnire pe care o să o avem în viitor cu 

dumneavoastră, nu ca să vă culpavilizăm, atenție, că nu este o discuţie de 

culpavilizare, ci este o dicuție în care trebuie să identificăm soluții și să 

colaborăm de pe picior de egalitate. Dumneavoastră sunteți cetățeni 

români cu aceleași drepturi și obligații ca și noi și eu nu cred că cineva din 

aceasta sala are o alta idee. Atenție că mai avem zone, domnule Diamant, 

cum este zona Berbeștiului și domnul comisar şef Matei vă explică cum se 

fură cărbune. O să îmi spuneți că este tot furt de subzistență? Eu vă spun 

dumneavoastră că furtul de subzistență nu va mai exista dacă vrem într-

adevăr să ne facem datoria. Să știți că se poate muncii sunt foarte multe 

locuri de muncă. În ceea ce privește măsurile cu pandemia, nimeni nu cred 

că este nebun să spună că dumneavoastră ați adus virusul în țară, sub 

nicio formă. 
Dl.Diamant Alexandru – Toți au scris chestia asta. La Săcele, Brașov 

la Ferentari toata presa a scris treaba asta. 
Dl.Bușu Adrian – Încă o dată repet, pe mine nu mă interesează ce 

scrie presa. Pe mine mă interesează care este realitatea. Vă dăm tot 
sprijinul să beneficiați la fel ca și noi de tratament medical atâta timp cât ne 

sprijinim, atâta timp cât ne sprijiniți și dumneavoastră să intrăm în 

comunități cu angajații DSP-ului, când vin angajați să facă evidențierea 

posibilității de îmbolnăvire a etnicilor romi, plecând de la cei mai mici și 
terminând cu cei mai în vârstă. 

Dl.Diamant Alexandru – Domnule președinte, nu poate să intre într-o 

comunitate dacă nu îl cunoaște pe lider. Ei nu vă primesc în comunitate, 

asta este! 
Dl.Bușu Adrian -  Aș vrea să renunțați la acest izionalism. 

Dl.Diamant Alexandru – Nu putem!  
Dl.Bușu Adrian – Domnule Diamant nu vă distruge nimeni tradiția, 

dar nu puteți să spuneți că într-o țară noi nu putem să intrăm în 

comunitățile dumneavoastră, pentru că nu îl știu pe domnul Motoc. Nu 

înțeleg! Dacă veniți la mine acasă, dacă eu nu sunt acasă nu trebuie să vă 

primească un membru al familiei mele? Nu puteți să spuneți chestiunea 

asta! Aici trebuie să lucrați dumneavoastră și asta trebuie să înțelegem noi, 

nu puteți să continuați cu acest izolatism. Vreau să fiți în mijlocul 

oamenilor cu reprezentanți ai Jandarmeriei, ai ISU, ai Poliției. Ştiți că avem 
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echipaje de salvare care au venit să intervină, care au fost chemați de 

oamenii dumneavoastră și au fost agresaţi fie verbal, fie fizic. Nu mi se 

pare normal și vreau ca aceste cazuri să nu mai existe, domnule Diamnat. 

Îmi spuneți dumnavoastră că a sunat x și a venit echipajul în 30 minute, în 

loc să vină în 20 minute. Ştiți că un echipaj ca să plece are nevoie de 

echipament. Ei oricum sunt pregătiți să plece şi gândiţi-vă că ei vin pe 

drum, până vă găsesc că privind numele dumneavoastră, vă identificăm 
mai mult după porecle. Vă știm, pentru că am crescut pe lângă 

dumneavoastră și nu ne ascundem. Aș vrea din acest moment să ne 

asumăm partea noastră de încredere, dar nu politic, domnule Diamant, 
pentru că eu de lozinci politice sunt sătul. Aș vrea să vă propun, ca să nu 

vă mai reținem, ca domnul Bogdan Lăstun, care este colegul nostru și 
directorul general al Direcţiei Generale Adimistraței Locale, să vă prezinte 

un draft de protocol prin care ne stabilim niște responsabilități, ale 

dumneavoastră, ale noastre, modul de discuție rapidă. Dacă domnul 

comandant ne ridică o problemă, uite să zicem la Racovița este o bătaie, 

sunăm liderul, până să trimtem echipajul să facă ordine, până acum nu a 
venit nimeni să facă ordine cu puștile, să dea Dumnezeu să nu vină nici de 

acum încolo, dar aș vrea, domnule Diamant chiar o conlucrarea reală. Vă 

mai dau un exemplu, vreau să discutați cu cei care vin în piața centrală să 

aibă exact aceeași conduită pe care o au și românii. Asta că cine țipă mai 

tare are dreptate, vă spun că este la stabor. 
Dl.Diamant Alexandru – Eu vă spun că luați atitudinea unui fost 

primar, care tot așa facea, să nu vadă țigani în centru.  

Dl.Bușu Adrian – Nu este vorba de asta, dar să ai o conduită 

elegantă și dacă vreți în limitele normale. 

Dl.Diamnat Alexandru – Noi suntem cinstea și corectitudinea.  

Dumneavoastră sunteți de sute de ani liberi, noi nu avem decât 160 de ani 

de la dezbrobire și vreo 30 ani am mai stat la boieri, pentru că nu aveam 

unde să mergem și vreți să fim exact ca dumneavoastră? Nu se poate, 

domnule Președinte, nu se poate să fim ca românii! 

Dl.Bușu Adrian – Vreți să vă dau exemplu celor de la ruși, care sunt 

disciplinați, pentru că acolo nu este ca la noi. Noi vă rugăm, acolo se 

impune, deci aici vreau să înțelegem că democrația este prima lege a 

democrației, este respectul legii. 

Dl.Diamant Alexandru – Exact ! 
Dl.Bușu Adrian – Respectăm legea și noi și dumneavoastră și într-

adevăr îl lăsăm pe domnul comandant cu o gamă foarte mică de activitate, 
la fel și pe domnul Ciaușescu. 

Dl.Diamant Alexandru – Adică ce? Vreţi concret să nu mai stăm în 
piață? 
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Dl.Bușu Adrian – Dacă răstălmăciți ce vă spun eu! Dacă stați în piață 

la fel cum stau și românii, puteți să stați!  
Dl.Diamant Alexandru – Cum să nu putem? Nu am mai luat nicio 

amendă de atâția ani! 

Dl.Bușu Adrian – Puteți să vorbiți cu liderii dumneavoastră de la 

Bujoreni, că majoritatea sunt de la Bujoreni, şi îmi pare rău că liderul de la 
Bujoreni nu a venit. Când vă duceți acolo, nu ieșiți în evidență prin 

creșterea decibelilor, că nu rezolvați nimic, decât să atrageți atenția. 

Credeți-mă, domnule Diamant, că fiecare om vrea să creeze mediul lui 

natural să stea cât mai liniștit. Credeți că vrea cineva să stea mai stresat 

că îi urlă unul la ureche. Eu, dacă vin și strig acum în urechea 

dumneavoastră, după 5 min vă ridicați și plecați. 
Dl.Diamant Alexandru – Nu cred să știți că suntem obisnuiți, nu ne 

mai manifestăm cu strigături că nu suntem indieni, vorbim frumos, civilizat. 
Dl.Bușu Adrian – V-a acuzat cineva de altceva?  

Dl.Diamant Alexandru – Domnule președinte, nu românii ne-au 

civilizat pe noi. Ne-a civilizat străinătatea, pentru eu știu cu ce să mă 

confrunt de 30 de ani. Ştiu ce se întamplă şi de aceea ajut comunitatea, de 
aceea colaborez cu Poliția, cu Jandarmeria, ca să încep încet să ajungem 

la un compromis. În ce sens? În sensul să respectăm legea, să ne 
comportăm ca adevărați cetățeni cu drepturi și îndatoriri și cu cât 

comunitatea se manifestă bine și nu se mai aud atâtea infracțiuni în orașul 

ăsta, înseamnă că este bine. Că doar nu o să fim campioni, domnule, din 
toată România, Vâlcea să nu facă nimic, pentru că asta este viața, nu 

numai aici se întamplă infracțiuni, ci în toata lumea! 

Dl.Bușu Adrian - Ținta noastră și a dumneavoastră este să fie cât mai 

puține. Nu cred că este un titlu de glorie că există infracțiuni. Credeți-mă, 

titlu de glorie ar fi să nu existe. Nu vom ajunge că asta să fie un caz idilic, 
dar rugămintea noastră, nu numai a mea, ci și a colegilor mei de aici, este 

să colaborăm, să încercăm să evităm producerea de infracțiuni indiferent 

sub ce formă se produc ele. Credeți-mă, domnule Diamant, nu că ne va fi 

cineva recunoscător, sub nicio form, dar măcar vom lăsa urmașilor noștri 
poate o situație mai bună. De acord? Vă ascult, domnule Motoc. 

Dl.Motoc - Și eu vreau să mulțumesc pentru invitație. Reprezint zona 

de nord, unde pot să vă aduc la cunoștință un fenomen care se regăsește 

în tot județul Vâlcea. La Racovița, de două luni avem mediatori școlari și 
este un lucru foarte bun pentru comunitate și pentru județul Vâlcea, dar 

avem foarte puțini reprezentanți în instituțiile statului. Avem un număr de 

7000-8000 de copii la nivel de județ și avem doar un număr de  13-14 

mediatori școlari. Mai avem nevoie de mediatori sanitari, pe care greu îi 

găsim, după toate negocierile cu primarii, cu consilile locale și ne-am 

propus, mâine am o ședință a Consiliului Local Racoviţa, să cerem, pentru 
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că avem nevoie să avem un mediator sanitar. Dacă am avea şi noi 
reprezentați în aceste instituții, ar fi mult mai ușor să comunicăm, mult mai 

ușor de rezolvat problemele acestea la Racovița, unde avem o situație 

destul de bună. De aceea eu comunic foarte mult cu autoritățile din zonăc 

mai ales cu domnul comadant de la Brezoi, ori de câte ori au fost probleme 
şi evenimente. Am fost solicitat la 12 noaptea, am fost, am intevenit, au 
intervenit forțele speciale. Vis-a-vis de intervenţia forțelor speciale, să știți 
că acestea produc sechele copiilor noștri. Am vrea să le evităm, credeți-mă 

că îmi doresc din tot sufletul să nu se mai întâmple aceste evenimente, să 
vină să spună că l-a arestat pe tata sau că l-au luat pe tata mascații. Să 

restaurăm principiul prevenirii, dar nu știu cât se mai dorește acum să fie 

acest principiu de prevenire. Nu dorim ca șeful de post sau comandantul 

Poliției să fie și un tartore al comunității. Bulibașa, cum se numea, nu mai 

suntem noi lăsați ca să fim bulibași, cred că nu poate deveni polițistul 

bulibașă, să știe absolut tot, pentru că ei se deschid mult mai greu în fața 

majoritară, adică comunitatea respectivă are mare încredere și datorită 

nivelului scăzut în care ne aflăm și își doresc foarte mult o persoană de 

încredere că să se deschidă și să spună ce are pe suflet. Este mult mai 

ușor de a comunica cu un lider într-o zonă. La Racovița este un caz fericit 

de ce vă spun. Vis-a-vis de furtul de lemne, am adus la cunoștință 

autorităților locale că avem un număr destul de mare de romi care nu au 

cu ce să își incălzească familia. Au mers împreună la ocoalele silvice din 

zonă, au făcut marcări stricte pentru ei la un preț modic și s-au rezolvat la 

Racovița problemele de genul acesta. Este normal că mai sunt și uscături 

în păduri, că mai sunt și facilitați de anumite persoane din zonă. 

Dl.Diamant Alexandru – Vreau să vă spun, domnule președinte, că 

am avut cu domnul Mihăilescu cea mai bună colaborare. I-am spus: 
“Domnule director general, noi vă dăm un tabel și dumnevoastră intrați în 

comunitățile de romi să prevenim furturile, să nu mai furăm din pădure. Vă 

aducem liste de la fiecare comunitate de romi din județul Vâlcea, din toate 

comunitățile, pentru am pus pe listă oamenii care doresc lemne, să 

prevenim furturile. Vedeți și la noi este o deschidere pentru a preveni 

infracțiunea, domnule președinte! 

Dl.Bușu Adrian – Foarte bine, dar vreau să vă întreb ceva, aveți 
oameni? Pentru că cereți posturi,. Aveți oamenii din etnia dumneavoastră 

pregătiți pentru așa ceva? Adică pentru mediatori sanitari și mediatori? 

Dl.Motoc – Vreau să vă spun că anul trecut în comuna Racovița au 

absolvit 7 copiii liceul, bacalaureatul și care sunt acum la numite facultăți 
din zonă Sibiu sau Vâlcea. Cu ajutorul recomandărilor au intrat la anumite 
facultăți și chiar și anul acesta am avut un baiat care, din păcate, a picat,   

l-am pus să intre la Poliție, dar să se evite ușor zona politicului. 
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Dl.Bușu Adrian – Pe treaba sanitară, astea sunt posturi pe care le 

aprobă Direcția sanitară. Ca Direcția sanitară ca să vi le aprobe trebuie să 

veniți cu ele astfel încât să ceară bugetare, pentru că nimeni nu muncește 

pe chibrite. În momentul în care dumneavoastră aveți și nu numai pentru 

Racovița, ci și pentru vestul și pentru sudul județului, ne solicitați, discutăm 

cu conducerea acestor instituții, mă refer la Direcția de Sănătate Publică, 

la Inspectoratul Școlar Județean Vâlcea și încercăm să rezolvăm astfel 

încât posturile să fie bugetate. Nu știu dacă în integralitate unde cereți 
dumneavoastră, dar să începem să rezolvăm etapizat. Este o idee foarte 
bună și vă vom sprijini, asta în ceea ce privește posturile și aveți dreptate. 

Dl.Diamant Alexandru - Nu au vrut să ne dea, domnule, am făcut 
hârtiile astea. 

Dl.Bușu Adrian – Domnul Diamant, ascultați-mă o secundă, sunt 

localități mari în care și noi am cerut asistenți sociali și asistenți medicali și 
nu au fost bani. Asta nu înseamnă că ne oprim, că am cerut o dată și am 

fost refuzați. Haideți, că acesta este un proces de durată, nu este un 

proces care se rezolvă luna asta sau luna viitoare. 
Dl.Motoc - Sunt o grămadă de tineri care au absolvit anumite cursuri, 

chiar și de mediatori. Avem acum un curs pentru un parteneriat cu Crucea 

Roșie, câțiva tineri care fac cursuri de mediatori sanitari, care vrem încet 

încet să îi aducem în instituții să să colaboreze cu autoritățile locale. 

Dl.Bușu Adrian – De acord. Vă rog, domnule Lăstun, să avem draftul 

care îl vom prezenta reprezentanților. 

Dl.Motoc – O mică intervenție, dacă se poate, o mică derogare de la 

ceea ce s-ar cere pentru a îndeplini această funcție. Este un caz special, 

romii sunt un caz special. 
Dl.Lăstun Bogdan – În ce sens derogare? 
Dl.Motoc – Adică am avut un proiect în cadrul comunei Racovița pe 

învățământ, nu s-a putut accesa pentru că nu am avut un membru rom 

care să aibă o facultate de psihologie, de exemplu, nu s-a găsit în tot 
județul Vâlcea. 

Dl.Bușu Adrian - Ține de legislația României și nu cred că … 

Dl.Motoc – Aici am cere un lucru, pentru sunt 2 3 oameni. 
Dl.Lăstun Bogdan – Nu mai bine ați face invers? Să determinați 

dumeavoastră că dacă faci o școală, iei bacalaureatul, poți să faci un 

proiect de unde accesezi fonduri europene și prin tine o ducem și noi mai 

bine? Adică, un pic invers. 
Dl.Motoc – Da, așa este cu siguranță. 

Dl.Bușu Adrian – Vu vă mulțumesc foarte mult! Este din colegi cineva 

care mai dorește să ridice vreo problemă? – Nu. Eu vă mulțumesc foarte 

mult pentu participare, domnule Diamant! Colegul meu de la secretariat vă 
va cauta și în momentul în care noi avem draftul, vă va invita să îl semnați. 

Dl. Diamant Alexandru – Vă mulțumim! La revedere! 
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  Punctul 1: 

 Aprobarea procesului-verbal al şedinţei ordinare a Autorităţii 

Teritoriale de Ordine Publică  Vâlcea din data de 31.03.2021. 

Dl.Buşu Adrian – Sunt ceva discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot. 
Cine este pentru? Împotrivă? – Nu. Abţineri? Nu sunt! 

În urma votului, se aprobă în unanimitate punctul 1 de pe ordinea de 
zi. 

 
Punctul 2: 
Analiză privind eficiența activităţii desfăşurată de lucrătorii 

Inspectoratului de  Poliţie Judeţean Vâlcea în anul 2020. 
Dl.Buşu Adrian – Sunt probleme? Nu sunt! Cine este pentru? 

Împotrivă? – Nu. Abţineri? Nu sunt! 
În urma votului, se aprobă în unanimitate punctul 2 de pe ordinea de 

zi. 
 
Punctul 3: 
Proiect de hotărâre pentru aprobarea Raportului privind eficiența 

activităţii desfăşurată de lucrătorii Inspectoratului de  Poliţie Judeţean 
Vâlcea în anul 2020. 

Dl.Buşu Adrian – Vreau să vă spun că, discutând în comisii, acum 
doar trecem peste materiale. Discuţiile le facem în comisii. Dacă doriţi ca 
dl.comisar şef   să-l prezinte, dar l-a prezentat o dată. Nu are rost! Cine 
este pentru? Împotrivă? – Nu. Abţineri? Nu sunt! 

În urma votului, se aprobă în unanimitate punctul 3 de pe ordinea de 
zi. 

 
Punctul 4: 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului de colaborare 

pentru prevenirea și combaterea violenței cu ocazia desfășurării 

meciurilor de fotbal organizate în județul Vâlcea. 

Dl.Buşu Adrian – Ştiţi că am discutat pe comisii materialul. A fost 
propunerea colegului nostru, dl.Bogdan Lăstun. Dacă sunt probleme? Nu 
sunt! Cine este pentru? Împotrivă? – Nu. Abţineri? Nu sunt! 

În urma votului, se aprobă în unanimitate punctul 4 de pe ordinea de 
zi. 

 
Punctul 5:  
Informare de la Instituția Prefectului – Județul Vâlcea cu privire 

la răspândirea virusului COVID-19 în rândul populației din județul 

Vâlcea și derularea procesului de  vaccinare. 
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Dl.Buşu Adrian – Este domnul subprefect Robert-Vasile Achim, care 
cred că ne-a adus un material şi o să vă rog să îl ascultăm. Vă rog, 
domnule subprefect! 

Dl.Achim Robert-Vasile – Bună ziua! Mulţumesc, domnule preşedinte! 
Aşa cum am discutat şi în comisii, rata incidenţei este pe un trend 
descendent. La data de 27 martie 2021 aveam o incidenţă de 2,85 cazuri la 
mia de locuitori pe judeţul Vâlcea. Am fost pe un trend ascendent o 
perioadă până la un maxim de 3,16 cazuri la mia de locuitori. Astăzi, în 
judeţul Vâlcea, avem o incidenţă de 2,23 cazuri la mia de locuitori. După 
cum bine ştiţi, măsurile privind limitarea circulaţiei pe week-end a fost 
aplicată la nivel de localitate, acolo unde s-a depăşit incidenţa de 4 cazuri 
la mia de locuitori. După 2-3 săptămâni s-a văzut o scădere a numărului de 
cazuri de la momentul aplicării măsurilor, iar judeţul Vâlcea a scăzut sub   
3,5 cazuri la mia de locuitori ieri. Tot ieri, pe partea de vaccinare, s-au mai 
activat 4 centre de vaccinare, în Lădeşti, Orleşti, Mihăeşti şi Suteşti. Luni 
erau 18.208 persoane programate şi 4.820 persoane pe listele de 
aşteptare. În privinţa vaccinării, poate că şi autorităţile locale dacă ne pot 
sprijini, pe lângă efortul naţional, să discute cu oamenii. Ei sunt mai 
apropiaţi de comunităţi, să le prezinte avantajele vaccinării şi faptul că nu 
prezintă riscuri. Probabil aţi văzut ce s-a tot comunicat în mass-media în 
privinţa efectelor vaccinurilor. Sunt 5 echipe mobile de vaccinare. Probabil, 
după un timp, o să primim şi acele centre mobile de care s-a tot discutat. 
Deocamdată, sunt puţine, dar, probabil că, prin rotaţie, vor ajunge şi la noi, 
dar, cel mai important este să existe interes din partea populaţiei. Atât am 
avut de spus. Dacă există întrebări? 

Dl.Buşu Adrian – Eu vreau să vă rog, domnule subprefect, să facem 
un lucru. Aici suntem şi câţiva oameni care facem politică din două partide 
cu reprezentativitate în Consiliul judeţean. Într-adevăt mai există reticenţe 
la nivelul unităţilor administrativ-teritoriale. Cel mai corect este să ne 
contactaţi şi să ne spuneţi, de exemplu, că în localitatea x primarul nu ne 
acordă sprijinul, nu ne acordă asistenţă. Atunci, noi, fie de la un partid, fie 
de la celălalt partid, să intervenim şi pe această linie, nu să îl obligăm. Să îl 
determinăm să vă dea o mână de ajutor, pentru că mai sunt oameni, şi 
după atâta timp, care nu au înţeles că această pandemie chiar ucide şi 
ucide al naibii de bine, parcă este ucigaş profesionist. Atunci, am 
rugămintea să avem această colaborare instituţională. Dumneavoastră ne 
spuneţi localitatea x, noi ştim ce culoare politică are primarul şi încercăm şi 
noi să îl determinăm să acorde sprijin celor de la Direcţia de Sănătate 
Publică să trecem peste aceste chestiuni de orgolii. 

Dl.Achim Robert-Vasile – Eu nu spun sunt probleme pentru că nu ar 
fi dat curs unei solicitări, ci faptul că ar fi bine să se implice prin informarea 
cetăţenilor, pentru că, aşa cum aţi spus şi dumneavoastră, sunt oameni 
care încă nu conştientizează care este situaţia actuală şi faptul că vaccinul 
ne poate scoate din pandemie.  
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Dl.Buşu Adrian – Poate la următoarea şedinţă de ATOP, cred că vom 
avea şi informaţia că medicina de familie s-a apucat de treabă. 

Dl.Achim Robert-Vasile – În cursul lunii mai, ar trebui. 
Dl.Buşu Adrian – Vă mulţumesc mult, domnule subprefect! 
 
Punctul 6: 
Informare de la Inspectoratul de Poliție Județean Vâlcea cu 

privire la rețeaua de drumuri naționale și județene care traversează 

județul Vâlcea și propuneri de amenajare a unor variante alternative 

de folosire a acestora. 
Dl.Buşu Adrian – Aici chiar îl rog pe dl.comisar şef de Poliţie să 

vorbească. Vreau să vă spun un lucru. Ieri, pe DN 67, a avut loc un 
accident rutier pe Dealul Pietrarilor. Am ajuns la câteva minute după ce s-a 
produs evenimentul rutier şi oamenii dumneavoastră au intervenit foarte 
rapid. Probabil că de la Buneşti au venit, dar au încercat şi au reuşit, în 
timp rezonabil, să decongestioneze situaţia. De asemenea, domnule 
comandant Pascaru, felicitări pentru echipajul dumneavoastră de 
descarcerare! Chiar aveţi nişte oameni foarte buni, să ştiţi! 

Dl.Pascaru Dan – Vă mulţumesc! 
Dl.Mihalache Constantin – Accidentul s-a soldat cu victime. Mulţumim 

pentru aprecieri! Este adevărat, împreună cu colegii de la ISU, încercăm 
cât de repede putem să ajungem la faţa locului să luăm primele măsuri. Ne 
sprijinim reciproc. În fiecare zi, împreună cu dl.comisar şef Matei, care şi 
răspunde de partea de Rutieră, în mod direct, analizăm problematica 
rutieră. Din păcate, noi, ca şi Inspectorat, pe partea rutieră, suntem cu cifre 
negative. Din păcate, şi o spun cu mare părere de rău, sunt mulţi decedaţi 
în accidentele rutiere. Tot timpul facem comparaţie cu aceeaşi perioadă a 
anului trecut şi suntem la un plus 6. Noi nu am redus, dimpotrivă avem mult 
mai multe activităţi preventive, mult mai mult poliţişti în stradă. Pot spune 
că nu este săptămână să nu analizăm şi chiar dacă nu avem noi iniţiativă, 
la nivelul judeţului vin planuri de la nivel de Minister. Din păcate, suntem în 
această situaţie şi ne gândim că lucrurile se vor accentua când va începe 
sezonul turistic şi va fi aglomeraţie pe drumurile judeţului. Am să citesc 
materialul pe care l-au întocmit colegii mei de la Serviciul Rutier. Se dă 
citire materialului. Referitor la achiziţionarea unei macarele de mare tonaj, 
în vederea degajării operative a reţelei reţelei rutiere în situaţia blocajelor 
de trafic, am discutat şi în şedinţa trecută.  

Dl.Buşu Adrian – Domnule comandant, vă mulţumim! Vă informez că 
o parte din drumurile judeţene pe care dumneavoastră le-aţi menţionat sunt 
în atenţia conducerii Consiliului Judeţean Vâlcea. Chiar astăzi, în şedinţa 
de Consiliu judeţean, dl.preşedinte a spus că vom renunţa la câteva 
drumuri catalogate ca drumuri judeţene, cum este cel care merge spre 
Mănăstirea Pahomie, care nu are utilitate atât de mare. Continuăm 
demersurile pentru transformarea DN 7D, pe care l-aţi menţionat şi 
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dumneavoastră, în drum judeţean, pentru care facem aceste demersuri de 
vreo 3 ani de zile. Din păcate, guvernele României, indiferent de culoare 
politică, care s-au succedat, nu ne-au băgat în seamă. Poate reuşim acum. 
O parte din valea care ocoleşte DN 7, Valea Oltului, este asfaltată de 
Consiliul judeţean. Dacă am reuşi să declasăm şi DN 7D, de la Câineni  
până la intersecţia cu Călimăneşti,  s-ar putea circula foarte bine. Cred, şi 
vă rog frumos, domnule comisar şef Matei, că este atribuţia 
dumneavoastră, când intrăm în sezonul estival, haideţi ca la sensul 
giratoriu de la intrarea în Călimăneşti să fie un echipaj de poliţie în 
permanenţă, să încercăm să nu mai blocăm Călimăneştiul. Mulţi intră şi 
blochează şi să încercăm, de la 3,5 tone, chiar şi dubiţele de 1,5 tone, să 
intre pe linia de centură şi să continue pe la Dăeşti – Rm.Vâlcea. Acesta 
este un drum pe care o să îl reabilităm. Cam tot ce depăşeşte stadiul de 
autoturism să încercăm să ocolească. Dacă sunteţi de acord şi vom discuta 
şi cu administratorul drumului, aş vrea să găsim această soluţie, pentru că 
în interiorul staţiunii se creează o armonică, întrucât vin mulţi la spa-uri. Şi 
pe stânga şi pe dreapta sunt maşini oprite, toată lumea trece pe unde îţi 
este lumea mai dragă. Mai este un accident, până vine salvarea, până ia 
accidentatul, Doamne fereşte, este cu decedat, până măsurăm, până 
facem schiţa accidentului, este o nebunie! Atunci, dacă lăsăm numai 
traficul uşor prin staţiune şi reuşim să deviem tot ce înseamnă trafic de 
marfă sau de persoane, pe linia de centură, suntem mai câştigaţi. Asta, în 
perioada estivală! Dacă sunteţi de acord şi specialiştii dumneavoastră 
consideră că se poate, începem să facem demersurile. Asta numai dacă 
specialiştii dumneavoastră spun că se poate şi aici trebuie să ne uităm şi la 
legislaţie, pentru că poate veni cineva că nu se respectă drepturile omului. 
Am vorbit în ceea ce priveşte această staţiune. Am văzut că nu aţi precizat 
DN 64. Nici acesta nu are alternativă din Rm.Vâlcea până în Olăneşti, din 
păcate, şi are nişte valori de trafic nebune în perioada estivală. Iar nu avem 
ce face, pentru că staţiunea Băile Olăneşti este cea mai căutată pentru 
aceste izvoare care sunt folosite. Nu putem să îi ducem pe alt drum. De la 
Cetăţuie este un drum, dar este comunal, şi iese în Vlădeşti, pentru că nu 
se duce nimeni pe acolo. Şi aici trebuie să fim atenţi, pentru că, începând 
cu 1 mai, se dă drumul la biletele de tratament şi cred eu, cu pandemie sau 
fără pandemie, va fi greu. În ceea ce priveşte Govora, aici avem o oarecare 
alternativă, pentru că din DN 64, se trece prin Govora şi se iese la Pietrari. 
În cee ce priveşte DN 64, pe latura Drăgăşani – Rm.Vâlcea, v-am explicat 
în şedinţă, durează 3 ani până terminăm investiţia pe fonduri europene pe 
DJ 678 şi pe DJ 678A, de la Budeşti până la Drăgoeşti. Dacă declasificăm 
DN 7D, în 3 ani de zile vom avea alternativă şi pentru Valea Oltului. Până 
vor termina proiectele, terminăm noi de asfaltat şi atunci putem băga, dacă 
vreţi de la Câineni, traficul greu, îl scoatem de pe DN 7 şi îl băgăm pe 
această variantă ocolitoare. 

Dl.Mihalache Constantin – Poate ar fi o variantă bună. 
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Dl.Popa Claudiu – O întrebare pentru dl.comandant. Aceste sectoare 
de drum, întâmplător cunosc două dintre ele, credeţi că ar putea să suporte 
traficul greu?   

Dl.Mihalache Constantin – În acest moment, domnule Matei, aţi putea 
răspunde dumneavoastră mai bine decât mine? 

Dl.Matei Ion – Reţeaua de drumuri, aşa cum este acum, nu va putea 
suporta, întrucât suntem tranzitaţi de multe persoane. Există podeţe, poduri 
care nu pot să aibă capacitatea privind preluarea traficului greu. 

Dl.Popa Claudiu - Eu cunosc două trasee alternative pe care le 
propuneţi aici. Nu mă pricep la drumuri, dar vă spun că nu permit traficul 
greu. Ne gândim undeva poate la 5 – 10 tone maxim. 

Dl.Matei Ion – Noi am solicitat pentru autoturisme şi autovehicule 
pentru situaţii de urgenţă, salvări, întrucât, neavând alternativă, rămân în 
coloane şi este foarte greu să ajungă la zona accidentului. 

Dl.Popa Claudiu – Ocolind Valea Oltului, eu nu văd o alternativă 
pentru traficul greu. În sfârşit, este punctul meu de vedere. Cunosc cele 
două drumuri, de la Fedeleşoiu – Jiblea – Berislăveşti. 

Dl.Iliescu Adrian – Din ce am observat, se deviază traficul uşor. 
Traficul greu rămâne pe DN7. 

Dl.Buşu Adrian – Rămâne de văzut şi ce proiectări se vor face la 
aceste drumuri, pentru că sunt în viziunea conducerii Consiliului judeţean. 

Dl.Matei Ion – În legătură cu oraşul Călimăneşti, noi am mai discutat 
şi va trebui să mai luăm legătura cu administraţia publică locală. Va trebui 
făcută o analiză în zona respectivă. Sunt câteva treceri de pietoni care sunt 
apropiate, gen Căciulata, la han şi puţin mai departe, la Casa 
Românească. În zona hanului sunt două treceri de pietoni, către Hotel Oltul 
şi Hotel Cozia şi cealaltă de la han.  

Dl.Buşu Adrian – Şi cea de la Mănăstire trebuie realocată, pentru că 
face armonică instant. Opreşti la Casa Românească şi apoi la Mănăstire. 
Nici nu apuci să te pui în mişcare, pentru că iar te opreşti.  

Dl.Mihalache Constantin – La Mănăstire tot timpul este aglomerat pe 
timp de vară. 

Dl.Matei Ion – Dacă nu avem posibilitatea financiară, şi înţelegem şi 
noi că sunt probleme pe acestă latură, să facem acele traversări subterane 
este foarte greu, dar, cel puţin să fie făcută amenajarea unor semafoare cu 
buton pentru solicitarea pietonilor să treverseze strada.  

Dl.Buşu Adrian – Vă propun, dacă sunteţi de acord colegii şi domnii 
comandanţi, să îl invităm pe dl.primar Florinel Constantinescu la 
următoarea şedinţă, pentru că dânsul este un profesionist şi ai cu cine să 
discuţi. Noi ne propusesem să facem următoarea şedinţă la Băbeni, dar nu 
cred pentru că este pandemie şi nu aş vrea să mergem toţi convoi. Să îl 
invităm şi pe dl.primar Bogdan Ştefan aici să discutăm problema ridicată de 
dumneavoastră. Noi o să îi informăm pe amândoi pentru ce îi invităm aici, 
pentru a discuta la concret. Dacă sunteţi de acord? Cine este pentru? 

În urma votului, se aprobă în unanimitate.   
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Dl.Matei Ion – O precizare privind DN 64 către Olăneşti, pe nu l-am 

luat în calcul ca o alternativă, întrucât, din fericire, spunem noi, nu prea 
este tranzitat de vehicule cu tonaj mare.  

Dl.Buşu Adrian – De acord cu dumneavoastră, dar vreau să vă spun 
un lucru. Sunt foarte mulţi vâlceni care lucrează şi se întorc, după-amiaza, 
acasă în Vlădeşti şi Păuşeşti. Sunt turiştii care vin, pentru că vrem, nu 
vrem, nu avem legătură de cale ferată. Cine vine în staţiune, ori vine cu 
autoturismul personal, ori foloseşte un taximetru. Valorile de trafic sunt 
ridicate, plus că în Păuşeşti Măglaşi mai coboară cei din Stoeneşti care vin 
în oraş. Este o rută extrem de grea. Lucrările stradale, din păcate, cel puţin 
la nivelul Vlădeştiului, sunt cu guri de canal lăsate şi am văzut foarte multe 
manevre de ultim moment al şoferilor care se pot solda cu accidente. 
Rămâne de văzut în funcţie de ce posibilităţi de personal aveţi şi 
dumneavoastră. Trebuie şi nişte echipaje undeva să îi mai determine să fie 
atenţi. Au turcii o vorbă: “Frica păzeşte bostănăria!” Degeaba apelăm la 
calitatea umană, la conştiinţă, pentru că nu există. Or, vede organul de 
ordine şi se sperie, ori … 

Dl.Matei Ion – Cu privire la această latură rutieră, va trebui să 
depunem efoturi substanţiale pentru amenajarea trotoarelor şi a 
iluminatului public, cel puţin, pe raza drumurilor naţionale şi a celor 
judeţene, dar, în special, pe cele naţionale. Neavând trotoare, biciclistul, 
căruţaşul, călătorul, folosesc această cale rutieră. 

Dl.Buşu Adrian – Astăzi, în şedinţa Consiliului judeţean, am aprobat 
semnarea unui parteneriat cu comuna Dăeşti. La Fedeleşoiu şi Dăeşti se 
vor face face trotoare şi se reabilitează şi drumul. Iluminatul public nu ţine 
de noi. După şedinţa de astăzi o să înaintăm domnului preşedinte 
propunerea tehnică. Îl mai aştept pe dl.comandant Pascaru să trimită 
datele pe care le-a găsit privind utilajul de decongestionare a traficului în 
caz de accidente cu autotrenuri. De asemenea, o să vin săptămâna viitoare 
la biroul fiecăruia dintre dumneavoastră, domnilor comandanţi, să discutăm 
pe concret şi cu ce vă putem ajuta ca proiecte de finanţare. Am avut o 
discuţie cu dl.comandant Ciauşescu înainte de a veni dumneavoastră şi   
mi-a spus câteva lucrui, dar vreau să cuprind pe fiecare. O să vă rog să ne 
daţi, pentru fiecare, numerele dumneavoastră de telefon, fie ale 
dumneavoastră de serviciu, fie ale unor subordonaţi, unde putem să 
semnalăm direct anumite chestiuni care depăşesc cadrul legislativ, astfel 
încât fiecare din membrii ATOP, în cazul în care sesizează, să poată să 
semnaleze direct sau un subordonat, fără să trecem prin 112, pentru că mi 
se pare normal să nu aglomerăm numărul unic naţional. Mai am o 
rugăminte, în raportul trimestrial pe care îl prezentaţi pentru trim.I, pe lângă 
acest şablon oficial, vreau să îl îmbunătăţiţi un pic cu număr de infracţiuni 
cu violenţă etc. Daţi-ne, într-o frază, şi zonele din judeţ care au prezentat 
risc sporit pentru siguranţa cetăţeanului. Aceste infracţiuni au fost cu 
preponderenţă în zona Bălceşti, Drăgăşani astfel încât membrii ATOP să 
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îşi facă o idee pe unde sunt punctele fierbinţi. Consilierii judeţeni trebuie să 
ştie, în fiecare moment, care sunt necesităţile dumneavoastră. În rapoartele 
pe care le-aţi prezentat de-a lungul anilor, dumneavoastră aţi menţionat 
numai resursa umană, unde sunteţi deficitari cu un număr de posturi. Nu 
trebuie să ne temem să spuneţi şi resusursa materială care v-ar trebui. În 
aceste rapoarte consilierii judeţeni trebuie să ştie exact situaţia 
dumneavoastră, ca instituţie. Aveţi un deficit de oameni, dar aveţi şi un 
deficit de finanţare pe care l-aţi folosit pentru x. În funcţie de ce putem noi 
să facem ca Autoritate judeţeană, de demersurile pe care le putem iniţia cu 
autorităţile centrale, pe lângă demersurile pe care le faceţi dumneavoastră, 
poate reuşim să vă ajutăm astfel încât o parte din problemele cu care vă 
confruntaţi să fie rezolvate. Este o chestiune de bun simţ şi pentru asta văd 
rolului acestui ATOP, nu numai să vă cerem informări şi să zburaţi pe 
şosele, ci să vă şi întindem o mână de ajutor instituţional atunci când 
putem. 

Dl.Mihalache Constantin – De acord! Este menirea ATOP-ului, până 
la urmă! 

 Dl.Buşu Adrian – După ziua de astăzi, colegul meu va iniţia un 
proiect de comunicat, pe care îl vor pune pe site-ul Consiliului judeţean, în 
care vom vorbi despre această întâlnire cu reprezentanţii romilor. De 
asemenea, am rugămintea ca, după ce procesele-verbale sunt aprobate în 
şedinţă, să se pună pe site, pentru a vedea toată lumea că aici se discută 
problemele fără să fie opacitate. Vreau să fie transparenţă, pentru că nu 
avem nimic de ascuns.  

Dra Bărzăgeanu Georgiana – Se va pune pe site, după aprobarea şi 
semnarea acestuia. 

Dl.Lăstun Bogdan – Dacă tot aţi ridicat această problemă, ar trebui 
să-l informăm pe dl.preşedinte şi să îl rugăm ca pe site-ul Consiliului 
judeţean să avem şi noi, ATOP-ul, o secţiune unde să postăm şedinţele, 
proiectele de hotărâri, procesele-verbale. Distinct, dar să fie vizibil. 

Dl.Buşu Adrian – De acord cu dumneavoastră! Când o să mă 
întâlnesc cu dl.preşedinte, chiar îi rog şi cei de la Serviciul Informatică.  

 
 Punctul 8: Diverse. 

Dl.Buşu Adrian - Dacă mai sunt discuţii? 
Dl.Lăstun Bogdan – Am citit pe comisii şi vreau să spun că punctul     

2 de pe ordinea de zi se va transforma în “Raportul Autorităţii Teritoriale de 
Ordine Publică, care va fi prezentat în şedinţa Consiliului judeţean din luna 
mai. Va fi adus la cunoştinţă şi consilierilor judeţeni.  

Dl.Buşu Adrian – Eu o să vă deranjez săptămâna viitoare. Colegii 
mei, am o rugăminte. Acei dintre dumneavoastră care, până în timpul 
desfăşurării şedinţelor aveţi probleme, nu trebuie să treceţi prin noi, prin 
secretariat, ci adresaţi-vă direct domnilor comandanţi, pentru că nu are rost 
să ne mai informăm între noi. Vă duceţi şi informaţi direct dumneavoastră şi 
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când facem şedinţele, ne informăm reciproc. Vă mulţumesc foarte mult 
pentru participare!  
 
 
 Drept pentru care am încheiat prezentul proces-verbal într-un singur 
exemplar! 
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